
Protokół nr 2/11 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 7.02.2011 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

oraz zaproszeni goście: 

1. Zdzisław Michael – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

2. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty. 

3. Andrzej Kłoczko – Dyrektor Ośrodka Kultury i Rekreacji w Paczkowie. 

4. Małgorzata Olech 

5. Urszula Marszałek 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Paczkowie. Rozpoczęło się o godzinie 1000 a 

zakończyło o godz.1215. 

Wszystkich przybyłych przywitała Przewodnicząca Komisji Stanisława Sroka. Następnie 

przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Paczków w 2010 r. Oraz Gminnego Programu 

Profilaktyki i Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Paczków w 2010 r. 

2. Omówienie Programu „Białej Zimy 2011” – spotkanie z koordynatorem oraz Dyrektorem 

OKiR w Paczkowie. 

3. Rozpatrywanie pism napływających do Komisji. 

4. Sprawy bieżące. 

Komisja w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

Do pkt 1. 

M. Olech poinformowała, że w tej chwili nie jest zatrudniona w Punkcie konsultacyjnym. Nie 

przedłużono z nią umowy, ale pracuje zgodnie z programem od stycznia br. bo tak już było 

wielokrotnie, że umowę podpisywała z opóźnieniem, ale w tej chwili jest w zawieszeniu.  

Następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy psychologa, które stanowi zał. do niniejszego 

protokołu. 

Jej praca polega na pracy psychologa w punkcie konsultacyjnym dla ofiar przemocy w rodzinie, 

w punkcie konsultacyjnym dla osób uzależnionych od alkoholu z problemem alkoholowym, w 

punkcie konsultacyjnym dla osób używających, eksperymentujących z narkotykami na podstawie 

umowy zlecenie. Dodatkowo prowadzi zajęcia profilaktyczne z rodzicami, współpracuje z radami 

pedagogicznymi. Współpracuje z pedagogiem U. Marszłaek i L. Nalepą. Poinformowała, że 

 



dochodzą do nich różne sygnały, że będzie zmniejszona ilość godzin pracy. Zadała pytanie czy w 

takim razie ma rozmawiać szybciej, jak ma to zrobić. Praca jest specyficzna, są dni gdy 

przychodzi wiele osób, a są dni, że nie przychodzi nikt. Punkty konsultacyjne są dokładnie 

opisane w ustawie, czym mają się zajmować. Poinformowała, że w zakresie pomocy dla ofiar 

przemocy w rodzinie ma najwyższe kwalifikacje. Punkty konsultacyjne zajmują się 

motywowaniem, pomaganiem, wspieraniem. Poprosiła o wyjaśnienie pewnych spraw, np. czy 

będą co roku zmniejszane ilości godzin pracy, bo jeżeli tak to ona nie będzie pracować w takim 

zakresie. Praca pomocowa została zantagizowana ze sportem z wydatkami na sport. Słyszy 

komentarze, że po co jest psycholog skoro psycholog jest w gimnazjum. Tak mówią osoby, które 

nie wiedzą na czym polega praca w gimnazjum, a na czym w Centrum. To są zupełnie inne 

rzeczy. Następnie przedstawiła wysokość swoich zarobków, a są zatrudnieni w następującym 

wymiarze: od stycznia do czerwca, później jest dwa miesiące przerwy, a nie wie dlaczego tak 

zostało ustalone, bo przecież wakacje to okres gdzie jest dużo problemów. Fakt, że jest to okres 

urlopowy, ale są zatrudnione 3 osoby i w pewnych dziedzinach pokierowanie konsultacji nie 

byłoby problemem bo są wymienni.   

Urszula Marszałek przedstawiła sprawozdanie ze swojej działalności, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Poinformowała, że od 1999 r. jest zatrudniona jako pedagog na świetlicy 

socjoterapeutycznej. Ukończyła kurs w Warszawie. Nie ma takiego roku żeby nie podnosiła 

swoich kwalifikacji. W tym roku pracowała dziećmi w poniedziałki i wtorki. Prowadziła zajęcia 

wyrównawcze i adaptacyjne. Co roku jest opracowywany plan zgodnie z zasadami pracy. W 

czwartki prowadzi konsultacje dla rodziców. Współpracuje z Poradnią św Celestyna w 

Mikoszowie tam są kierowane przypadki psychiatryczne i neurologiczne. Ponadto pisze wnioski 

do sądów czy opinie dla specjalistów. Pracują w systemie dziennym, praca daje jej dużo 

satysfakcji. Wnioski do dalszej pracy poprzez obserwację skupić się na klasach I szkoły 

podstawowej i gimnazjum. Dobrze byłoby, żeby pracownik socjalny opieki społecznej 

współpracował z nimi. 

P. Tetłak zadał pytanie na jakiej zasadzie dzieci są typowane? 

U. Marszałek odpowiedziała, że ona to robi przy współpracy ze szkołami. Konsultuje się z 

dyrektorami szkół, z pedagogami szkolnymi. Rodziny przychodzą dziećmi. 

M. Olech zauważyła, że byłoby dobrze gdyby nazwa zwyczajowa przekształciła się w Gminne 

Centrum Profilaktyki. 

U. Marszałek dodała, że był taki czas, że cała gmina była objęta działaniami profilaktycznymi. 

Nauczyciele byli przeszkoleni i współpracowali. 

 



M. Olech poinformowała, że zgłaszają się również osoby z problemami niezwiązanymi 

bezpośrednio z problemami alkoholowymi i takich osób było 22. Poinformowała, że konieczne 

jest utworzenie zespołu interdyscyplinarnego ds. przemocy wobec dzieci gdzie zobowiązuje się 

pracować w godzinach pracy punktów konsultacyjnych bez dodatkowego wynagrodzenia. Zespół 

taki powinien powstać już jakiś czas temu. Brakuje pracy usystematyzowanej kto kogo 

informuje. Wyraziła prośbę o zakup aktualnych materiałów profilaktycznych. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na posiedzeniu Komisji nie zajmowano się jeszcze 

Programem Profilaktycznym. Była mowa o tym, że Komisja chce się zapoznać z Programem z 

racji tego, że Komisja jest nowa i nie ma wiedzy na ten temat. Zadała pytanie czy jest 

dokumentacja jaka jest liczebność dzieci, czy praca jest dokumentowana na bieżąco? 

M. Olech odpowiedziała, że jej praca jest dokumentowana w taki sposób, że prowadzi dzienniki 

indywidualne osób, które się do niej zgłaszają, albo karty indywidualne. Obowiązuje ją tajemnica 

zawodu psychologa nie może i nie ma prawa zapoznawać Komisji z nazwiskami i problemami 

poszczególnych osób. 

U. Marszałek poinformowała, że prowadzi również dziennik gdzie odnotowana jest obecność 

dzieci i omawiane w danym dniu tematy. 

M. Kupczak zadał pytanie czy zakłady pracy wysyłają pracowników na leczenie? 

M. Olech odpowiedziała, że jeżeli pracodawcy zależy na pracowniku to wysyła go do poradni i 

były takie dwa przypadki w zeszłym roku. Osoby te jednak muszą wyrazić chęć przyjechania do 

Punktu celem udzielenia pomocy. 

J. Kalisz zadała pytanie czy były prowadzone badania, diagnozy środowiska lokalnego, gdyż w 

Programie jest odniesienie tylko do danych ogólnopolskich? 

M. Olech odpowiedziała, że w 2006 r. był pisany Program Narkotykowy i do tego programu były 

zbierane za pośrednictwem ankiety informacje. Ankietę opracowała sama. 

J. Kalisz zadała pytanie jak wyglądała do tej pory współpraca? 

M. Olech odpowiedziała, że dobrze wygląda współpraca z Komisją ds. profilaktyki alkoholowej 

z Przewodniczącą tej Komisji. Na początku kadencji poprzedniej Rady Miejskiej były obecne na 

posiedzeniu Komisji, gdzie sama się zaprosiła, i zadano jej pytanie kogo reprezentuje? Wiele 

rzeczy zależy od Rady i nie zawsze niektóre rzeczy uda się zrobić, ale będzie się rozliczać z tego 

co próbowano zrobić i w jaki sposób. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy zdają sobie sprawę z tego, że za mało osób korzysta 

z pomocy profilaktyki i w jaki sposób można byłoby to zmienić? 

M. Olech zauważyła, że zawsze można coś zrobić lepiej. Jest współpraca ze szkołami, z opieką 

społeczną, współpracują z Komisją ds. profilaktyki. Była przygotowana ulotka z godzinami pracy 

 



centrum. Pan L. Nalepa rozpoczął działania w stronę stworzenia strony internetowej. 

Wielokrotnie dzwoniła do szkół zachęcała do współpracy. 

M. Olech poinformowała, że do tej pory pisma procesowe przygotowywał p. Wilczek prowadził 

punkt pomocy prawnej. Obecnie dowiedziała się, że z takich porad rezygnuje się, w takim razie 

gdzie ma kierować osoby do Urzędu? 

R. Napieracz wyjaśnił, że jeżeli nie jest uchwalony Program i plan wydatków na ten Program nie 

może powstać żadne zobowiązanie, stąd zwłoka z zawieraniem umów. Zamysł jest taki, aby 

sprawy finansowe związane z realizacją Programu prowadził pracownik Urzędu Wydziału 

Organizacyjnego, który będzie wykonywał zadania pełnomocnika, którego obecnie nie ma. Jeśli 

chodzi o prawnika, to są sygnały, że pomoc nie była zbyt fachowa, bo nie było odpowiedniego 

przygotowania prawniczego co mogło się odbić w sądzie jakimiś kosztami. Burmistrz 

postanowił, że pomoc prawna będzie udzielana w Urzędzie. 

J. Kalisz zadała pytanie czy jest możliwość pozyskiwania środków z zewnątrz? 

U. Marszałek odpowiedziała, że miała możliwość pozyskania tylko sponsora, który przekazał 

słodycze. 

R. Napieracz odpowiedział, że nie są instytucją, która miałaby takie uprawnienia jak 

stowarzyszenia. Nie ma informacji czy takie środki można pozyskiwać. 

R. Napieracz przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Przeciwdziałania Alkoholizmowi w Paczkowie oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2010 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

B. Gołuszko zadała pytanie w jakim stopniu korzystają z Orlika dzieci z rodzin patologicznych, 

podopieczni OPS-u, świetlic socjoterapeutycznych.  

R. Napieracz odpowiedział, że sezon na Orliku rozpoczyna się pod koniec marca i trwa do 

listopada. W tym czasie ma obowiązek zatrudnić trenera, który będzie organizował zajęcia 

wszystkim grupom, które się do niego zgłoszą. Mogą wówczas z Orlika korzystać podopieczni 

świetlic socjoterapeutycznych. Chciałby zatrudnić animatorów w konkretnej dyscyplinie sportu 

np. koszykówce. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy wcześniej dzieci z rodzin patologicznych były objęte 

działalnością sportową? 

R. Napieracz odpowiedział, że wielokrotnie w czasie wakacji dzieci miały darmowe wejścia na 

halę. W ciągu roku w zakresie zajęć realizowanych przez szkoły. W ciągu roku szkolnego hala 

jest obłożona i trudno jest wygospodarować godziny do dyspozycji dzieci z tych świetlic. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję na powyższy temat. 

.Na tym pkt.1 został zamknięty. 

 



Do pkt 2. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że w roku bieżącym nie ma w budżecie zabezpieczonych 

środków na organizację Białej Zimy. Nauczyciele zgłaszają, że nie będą mieli zapłacone za 

godziny pracy w czasie ferii. Nie jest tak, że to Komisja chce tej działalności tylko wiedzą, że jest 

organizowana Biała zima i chcą wiedzieć jak to się odbywa. Natomiast mają świadomość tego, że 

nauczyciel ma prawo do urlopu w czasie ferii. 

A. Kłoczko poinformował, że jest potrzeba, aby raz w miesiącu spotykać się z Komisją Oświaty i 

omawiać wszelkie wnioski związane z przedsięwzięciami kulturalnymi. Na takie spotkania 

można zapraszać wszystkich dyrektorów szkół. Jeżeli Komisja chciałaby coś wnieść odnośnie 

organizacji Dni Paczkowa, to też trzeba byłoby na ten temat rozmawiać stosunkowo wcześnie. 

J. Soszek zadał pytanie czy to Dyrektor nie może do siebie zaprosić dyrektorów, czy to Komisja 

musi inicjować spotkania. Przecież to Dyrektorowi zależy na tym, żeby coś zrobić. Czy to nie 

może odbywać się po południu? 

A. Kłoczko przedstawił informację na temat programu Białej Zimy 2011 r., który stanowi  

załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że trzeba rozpropagować ten program, gdyż trafia on do 

szkoły i na tym się kończy, a dobrze byłoby, aby wychowawcy zapoznawali uczniów w ostatnim 

dniu przed pójściem na ferie z programem. 

J. Soszek zauważył, że martwią go godziny imprez. Gdyż w czasie ferii chodzi o zajęcie czasu 

dzieci, gdy nie są w szkole, a tutaj większa ilość imprez to godz. 14. 

K. Rolka poinformowała, że bardzo bogaty program ferii ma przygotowany Biblioteka Publiczna 

w godzinach porannych. Zajęcia kończą się projekcją filmów. 

Z. Michael zadał pytanie czy w kinie seanse będą odpłatne? 

A. Kłoczko odpowiedział, że tak. 

Z. Michael zauważył, że powinno to być wszystko tak skoordynowane, aby był wydany wspólny 

plakat, żeby zajęcia były spójne i nie wchodziły sobie w terminy. Ponadto zadał pytanie czy 

nauka gry na gitarze będzie wymagała, posiadania przez dzieci gitar? 

A. Kłoczko odpowiedział, że nauczyciel ma swoją gitarę, na której uczy gry. 

S. Sroka zauważyła, że na pewno potrzebne są wspólne działania i wspólny plakat tylko teraz jest 

na to za późno. 

K. Rolka poinformowała, że szkoły w czasie ferii organizują wyjazdy na basen, do Zieleńca. Są 

też organizowane zajęcia dla dzieci w szkołach. Prym wiedzie Szkoła Podstawowa Nr 3, która 

obsadziła dyżurami całe ferie od 900 do 1300 są organizowane dla dzieci różne zajęcia np. 

 



sportowe, językowe, gdy i zabawy. Codziennie ma dyżur co najmniej 3 nauczycieli. Nie ma 

dożywiania, uczniowie muszą sobie przynieść śniadanie. 

P. Tetłak zadał pytanie czy w zajęciach organizowanych przez daną szkołę mogą uczestniczyć 

tylko uczniowie danej szkoły? 

K. Rolka odpowiedziała, że nie ma sugestii, że inne dzieci nie mają wstępu, ale zazwyczaj tak się 

to odbywa. W Szkole Podstawowej Nr 2 są zajęcia od 900 do 1200. W placówkach wiejskich są 

zorganizowane wyjazdy dzieci do kina. W placówkach tych nie ma dyżurów takich jak w 

placówkach miejskich. W Trzeboszowicach jest zaangażowany w zajęcia LZS. Przez ferie są 

przygotowywane 4 serwerownie i pracownie tematyczne i nauczyciele w ramach swoich 

możliwości pomagają w przygotowaniu tych pracowni. 

P. Tetłak zadał pytanie czy Szkoła Podstawowa w Kamienicy jest w programie E-szkoła? 

K. Rolka odpowiedziała, że jest objęta Kamienica E-szkołą, ale nie można nazywać tego jako E-

szkoła bo nie spełnia wszystkich znamion programu. Będzie miała te same sprzęty zakupione co 

pozostałe szkoły. 

A. Kłoczko poinformował, że dotarł do dyrekcji Niepublicznego Gimnazjum i szkoła ta 

przygotowała wspaniały występ. Dlatego chce dotrzeć nie tylko do szkół gminnych, ale również 

tych, które są niepublicznymi placówkami czy też do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych. 

Jeżeli chodzi o Orkiestrę Świątecznej Pomocy to jest Bartek Pater, który będzie organizował 

sztab i będzie ta inicjatywa prowadzona na terenie gminy.  

M. Kupczak zauważył, że problemem jest brak kontaktu pomiędzy dyrekcjami szkół i placówek 

kulturotwórczych. 

Z. Michael przypomniał, że jak był konkurs na stanowisko Dyrektora Ośrodka Kultury to p. 

Dyrektor kładł duży nacisk na to, że będzie organizował spotkania i będzie chciał 

współpracować. 

A. Kłoczko odpowiedział, że na bieżąco, ze wszystkimi współpracuje i nie ma problemów. 

Stwierdził, że liczy na wsparcie również ze strony Komisji Oświaty. 

J. Soszek zauważył, że wniosek dot. organizacji spotkań powinien być skierowany do Dyrektora, 

który z własnej inicjatywy powinien zwoływać pewne spotkania. Jeżeli Dyrektor chce to niech 

realizuje i wprowadza w życie swoje chęci. 

Przewodnicząca Komisji sformułowała wnioski: 

1. Komisja popiera wniosek Dyrektora Ośrodka Kultury i Rekreacji w Paczkowie o 

cykliczne spotkania z dyrektorami placówek kulturalnych i oświatowych w celu 

inicjowania i koordynacji wspólnych działań. 

 



2. Komisja prosi o udzielenie pełnej informacji odnośnie przekazanych projektów Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego 

Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Paczków w 2011 

r. szczególnie w zakresie zmian w stosunku do roku poprzedniego.  

Komisja w wyniku głosowania wnioski przyjęła jednogłośnie. 

Do pkt 3. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano pism. 

Do pkt 4. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Stanisława Sroka 

 
 

 


